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PÖYTÄKIRJA 

 

2024–2027 Ilmastopaneelin 9. kokous  

Aika: 18.12.2024 klo 10:00-16:00   
Paikka: Helsingin yliopiston päärakennus, U4072, Unioninkatu 34, Helsinki. 4. krs, Päärakennuksen uusi 
puoli. 
Paikalla: 
Panelistit: Lassi Ahlvik, Antti Arasto, Paula Kivimaa, Kati Koponen, Hannele Korhonen, Kati Kulovesi (etänä 
alkuun), Heikki Lehtonen, Heikki Liimatainen, Raisa Mäkipää (etänä alkuun), Jyri Seppälä, Sampo 
Soimakallio, Risto Soukka (klo 11 alkaen). Lisäksi etäyhteydellä: Anne Toppinen, Jaana Halonen, Jarek 
Kurnitski (paikalla 12:30-14:30) 
Sihteeristö: Laura Ticklén, Sally Weaver ja Anni Toiviainen. Lisäksi etäyhteydellä: Marianne Leino 
Ministeriöyhdyshenkilöt: Sara Hellemaa (VM), Saara Jääskeläinen (LVM). Lisäksi etäyhteydellä: Tia-Maria 
Virtanen (MMM). 

 

1. Kokouksen avaus ja osallistujien toteaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.06. 

Toivotettiin tervetulleeksi vanhempainvapaan sijainen Anni Toiviainen. Toiviainen esittäytyi. 

2. Asialistan hyväksyminen työjärjestykseksi 

Asialista hyväksyttiin työjärjestykseksi. 

3. Teemaesitys: Ilmastonmuutoksen ajankohtaiset 

Korhonen esitti katsauksen ilmastonmuutoksen ajankohtaisiin kysymyksiin, mukaan lukien päästöjen 

globaaliin tilanteeseen, ilmastonmuutoksen vaikutuksiin ja ääri-ilmiöihin, Pohjois-Atlantin kiertoliikkeen 

tilanteeseen. Keskusteltiin esityksestä sekä muun muassa mahdollisista keikahduspisteistä, 

ilmastonmuokkauksesta ja epävarmuuksista. 

4. Ministeriöiden kuulumiset 

Kuultiin ministeriöiden kuulumisia LVM:stä, MMM:stä, VM:stä. 

Kuultiin tilannepäivitystä mm. sosiaalisen ilmastorahaston kansallisen suunnitelman valmistelusta, 

metsäkatoasetuksesta, liikenneveromuutoksista ja energiaverodirektiivistä. 

5. Vuorovaikutussuunnitelma 

Ticklén esitteli vuorovaikutussuunnitelman luonnosta. Keskusteltiin suunnitelmasta ja priorisoinnin tarpeesta. 

Todettiin, että palataan vuorovaikutussuunnitelmaan vielä tammikuun kokouksessa. 

Kokoustauko ajassa 11:42. 

Kokousta jatkettiin ajassa 12:30. 
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6. Hankkeet 

 

i. Maatalous 

Lehtonen esitteli hankeideaa, jossa pureuduttaisiin kysymyksiin siitä, miten Suomen maatalous voisi olla 

ilmastotehokas. 

Päätettiin, että Lehtonen valmistelee varsinaisen hankesuunnitelman seuraavaan kokoukseen. Lehtonen 

järjestää hankkeesta kiinnostuneille panelisteille ennen paneelin kokousta hankkeen suunnittelukokouksen, 

jossa voidaan vielä ottaa mukaan yhteistyökumppaneita hankkeeseen.  

ii. Kansalaisten valmius - hankesuunnitelma  

Halonen esitteli hankesuunnitelmaa ja totesi, että alustavia tuloksia voitaisiin saada jo vuoden loppuun 

mennessä. 

Keskusteltiin suunnitelmasta ja sen aikataulusta sekä mahdollisista vaiheista. 

Seppälä lupautui Syken puolelta vastuuhenkilöksi. Kulovesi toi esiin halukkuutensa tuoda UEF:n 

kontribuution hyväksyttävyys- ja oikeudenmukaisuustematiikkaan. Halonen ja Toppinen kutsuvat koolle 

kokouksen tammikuussa hankkeen suunnitelman viimeistelemiseksi. 

Päätettiin, että työstetään suunnitelmaa vielä, ja tuodaan hankesuunnitelma vielä tammikuun kokoukseen. 

iii. MIKSI-hanke 

Leino esitteli MIKSI-hankkeen tilannekatsausta ja ideaa. 

Käytiin keskustelua hankkeen konseptista ja lopputuotteista. Päätettiin katsoa tammikuun kokouksessa, 

mihin asti on päästy. 

Seppälä työstää lisäksi versiota tekstistä, koskien sitä, miksi maankäyttösektorin ilmastotoimia tarvitaan. 

iv. Lyhyt päivitys - Metsäteollisuuden CO2 

Kuultiin Araston lyhyt päivitys koskien hankeideaa toteutettavaksi mahdollisesti metsäbiotalouden 

tiedepaneelin kanssa. 

v. Lyhyt päivitys - EU2040   

Kuultiin Ahlvikin lyhyt tilannekatsaus EU2040-hankkeen tilanteeseen. Todettiin, että 10.1. järjestetään 

työpaja, johon toivotaan panelistien osallistuvan. Tilaisuuden alustajina kuullaan virkahenkilöitä. 

vi. Lyhyt päivitys - Monimetsä & KUILU 

Weaver antoi lyhyen tilannekatsauksen hankkeisiin. 

7. Muut todettavat asiat 

Weaver kertoi sihteeristön henkilöstövaihdosten aikataulusta, loma-ajoista sekä ensi vuoden kokouksista, 

seuraava kokous on 23.1.2024. 

Pidettiin kokoustauko ajassa 14:10. 

Jatkettiin kokousta klo 14:22. 

8. Sisäiset asiat  
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Käytiin keskustelua muun muassa hiilineutraaliuden saavuttamisesta ja mahdollisista Ilmastopaneelin 

ulostuloista. 

9. Kokouksen päätös  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 16.09. 


